
 

DPr-BRM-II.0012.2.2.2022  Protokół Nr 84/I/2023 

posiedzenia Komisji Edukacji  

Rady Miejskiej w Łodzi 

on-line 

z dnia 31 stycznia 2023 r. 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -  10 radnych 

obecnych   -  10 radnych 

nieobecnych   -   0 radnych 

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski 

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 82/XII/2022 z dnia 20 grudnia 2022 r. 

3. Przyjęcie protokołu nr 83/I/2023 z dnia 10 stycznia 2023 r. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 

2023 rok – druk nr 7/2023. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze 

bezprzetargowej na okres 20 lat, nieruchomości położonej w Łodzi przy ulicy Wileńskiej 53/55 -  

druk nr 19/2023. 

6. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji za 2022 r. 

7. Przyjęcie planu pracy Komisji na rok 2023. 

8. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski powitał radnych, zaproszonych gości i po 

stwierdzeniu quorum otworzył posiedzenie Komisji.  

 

Ad pkt 1. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski przedstawił proponowany porządek obrad.  
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Poinformował, że na podstawie aneksu, do porządku obrad został wprowadzony punkt w brzmieniu: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2023-2026 - druk nr 12/2023  

i proponuje omówienie go w punkcie 8. 

Dodatkowo do komisji skierowano autopoprawki do druku nr 7/2023 i druku nr 8/2023 oraz projekt 

uchwały opisany w druku 26/2023. 

 

Porządek posiedzenia po zmianach: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 82/XII/2022 z dnia 20 grudnia 2022 r. 

3. Przyjęcie protokołu nr 83/I/2023 z dnia 10 stycznia 2023 r. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 

2023 rok – druk nr 7/2023 wraz z autopoprawką. 

 4a. Rozpatrzenie autopoprawki do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2022-2050 – druk nr 8/2023. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze 

bezprzetargowej na okres 20 lat, nieruchomości położonej w Łodzi przy ulicy Wileńskiej 53/55 -  

druk nr 19/2023. 

5a. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia stawki za 1 kilometr 

przebiegu pojazdu, stanowiącej podstawę do ustalenia zwrotu rodzicom kosztu przewozu dzieci, 

młodzieży i uczniów oraz rodziców do szkół i placówek oświatowych na terenie miasta Łodzi – 

druk nr 26/2023. 

6. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji za 2022 r. 

7. Przyjęcie planu pracy Komisji na rok 2023. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2023-2026 - druk nr 

12/2023. 

9. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. 

Komisja w głosowaniu przy 9 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów „wstrzymujących 

się” przyjęła porządek obrad. 

 

Ad pkt  2. Przyjęcie protokołu nr 82/XII/2022 z dnia 20 grudnia 2022 r. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poinformował, że protokół został udostępniony 

w aktówce. Zapytał, czy radni zgłaszają uwagi do jego zapisu? 
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Uwag nie zgłoszono. 

Komisja przyjęła protokół nr 82/XII/2022 z dnia 20 grudnia 2022 r. przez aklamację 

 

Ad pkt  3. Przyjęcie protokołu nr 83/I/2023 z dnia 10 stycznia 2023 r. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poinformował, że protokół został udostępniony 

w aktówce. Zapytał, czy radni zgłaszają uwagi do jego zapisu? 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Komisja przyjęła protokół nr 83/I/2023 z dnia 10 stycznia 2023 r. przez aklamację 

 

Ad pkt  4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta 

Łodzi na 2023 rok – druk nr 7/2023 wraz z autopoprawką. 

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak przedstawiła projekt uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski: „proszę przybliżyć zapis dot. pomocy 

dzieciom z rodzin z terenów po PGR.” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „mamy sytuację tego typu, że w ramach jednego 

z programów wsparcia dla rodzin, jednym z takich pakietów był program wspierający dzieci z rodzin, które 

zamieszkiwały na terenach po PGR. W ramach tego działania dzieci te mogły otrzymać komputery, 

ponieważ Rząd dawał takie środki. Na naszym terenie znalazła się taka grupa osób. Zaaplikowaliśmy  

o środki i w zasadzie finalizujemy już ten projekt. Zakupiliśmy laptopy, komputer stacjonarny i do tego 

dojdzie ubezpieczenie. Ten sprzęt zostanie rodzinom udostępniony, a z czasem przejdzie na własność. 

Sześćdziesięcioro dzieci skorzysta z tego wsparcia i pomocy.” 

 

Innych pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 7/2023 wraz  

z autopoprawką. 

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów „wstrzymujących 

się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta 

Łodzi na 2023 rok – druk nr 7/2023 wraz z autopoprawką. 

 

Ad pkt 4a. Rozpatrzenie autopoprawki do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2022-2050 – druk nr 8/2023. 

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak przedstawiła projekt uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 
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Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie autopoprawkę do 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 

2022-2050 – druk nr 8/2023. 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

pozytywnie zaopiniowała autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2022-2050 – druk nr 8/2023. 

 

Ad pkt 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie  

w drodze bezprzetargowej na okres 20 lat, nieruchomości położonej w Łodzi przy ulicy Wileńskiej 

53/55 -  druk nr 19/2023. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Dysponowania Mieniem p. Agnieszka Dobrucka przedstawiła projekt 

uchwały. 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Radny p. Kamil Jeziorski: „kto jest organem prowadzącym tę szkołę?” 

p. ….: „organem prowadzącym jest …….. Wyższa uczelnia jest samodzielną uczelnią gdzie ja tylko pełnię 

funkcję założyciela i kanclerza, a pozostałe podmioty prowadzimy jako spółka.” 

Radny p. Sylwester Pawłowski: „w tym budynku jest archiwum oświatowe, na jakim etapie jest 

poszukiwanie nowego lokalu by przenieść stamtąd zasoby archiwalne i przeznaczyć obiekt w całości 

prowadzącemu kilka szkół w tym terenie?” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „tak naprawdę ciężko znaleźć przestrzeń, która by 

spełniała takie wymogi na archiwum, szczególnie oświatowe. Były podejmowane pewne działania 

poszukiwawcze w celu ulokowania tego archiwum w innej placówce, ale ta sytuacja jest tak dynamiczna. 

W chwili obecnej oczekujemy, że zmiany w tym zakresie nastąpią najpóźniej jak to będzie możliwe 

z uwagi na specyfikę tego miejsca czyli znalezienia obiektu, który będzie w stanie sprostać tym 

oczekiwaniom, szczególnie przeciwpożarowym. Więc podjęte były próby, ale nie sfinalizowano 

przeniesienia, ani nie jesteśmy w stanie dookreślić dobrego miejsca dla tego obiektu. Więc na chwilę 

obecną korzystamy i chciałbym żebyśmy do póki nie osiągniemy dobrej lokalizacji dla tego zostali tam 

możliwie jak najdłużej.” 

Radny p. Sylwester Pawłowski: „problem polega na tym, że brakuje pomieszczeń archiwalnych nie tylko 

dla Wydziału Edukacji, ale i dla innych komórek UMŁ. Czy w tej sprawie działania idą zintegrowane? 

Szuka się miejsca na archiwum miejskie? Bo jeśli nie, to bez sensu jest szukanie cząstkowego rozwiązania. 

W moim przekonaniu rozwiązanie powinno być kompleksowe. Jeżeli w grę wchodzi znalezienie takiego 

obiektu to chętnie się w nie włączę, bo wiem, ze są takie powierzchnie na terenie miasta Łodzi, które 

spełniają wymogi konstrukcyjne żeby tam pomieścić archiwum. Pytanie tylko jest jedno podstawowe, czy 

miastu na tym zależy i czy są środki finansowe?” 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski: „słuszna uwaga, natomiast nie jest to 

pytanie do dyrektora Pawlickiego a propos działań ogólnych miasta, tylko bardziej do Sekretarza Miasta 

czy robi coś w tym zakresie.” 

 

Innych pytań nie zadano i głosów w dyskusji nie zabrano. 
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Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze bezprzetargowej na okres 20 lat, nieruchomości 

położonej w Łodzi przy ulicy Wileńskiej 53/55 -  druk nr 19/2023. 

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów „wstrzymujących 

się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze 

bezprzetargowej na okres 20 lat, nieruchomości położonej w Łodzi przy ulicy Wileńskiej 53/55 -  druk nr 

19/2023. 

 

Ad pkt 5a. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia stawki  

za 1 kilometr przebiegu pojazdu, stanowiącej podstawę do ustalenia zwrotu rodzicom kosztu 

przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców do szkół i placówek oświatowych na terenie 

miasta Łodzi – druk nr 26/2023. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Jarosław Gwadera przedstawił projekt uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, stanowiącej podstawę do ustalenia zwrotu 

rodzicom kosztu przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców do szkół i placówek oświatowych 

na terenie miasta Łodzi – druk nr 26/2023. 

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów „wstrzymujących 

się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu, stanowiącej podstawę do ustalenia zwrotu rodzicom kosztu przewozu dzieci, młodzieży i uczniów 

oraz rodziców do szkół i placówek oświatowych na terenie miasta Łodzi – druk nr 26/2023. 

 

Ad pkt  6. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji za 2022 r. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że sprawozdanie zostało udostępnione w aktówce.  

Zapytał, czy radni zgłaszają uwagi? 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji za 2022 r. 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów „wstrzymujących 

się” przyjęła sprawozdanie z działalności Komisji za 2022 r. 

 

Ad pkt  7. Przyjęcie planu pracy Komisji na rok 2023. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że propozycja zagadnień do planu pracy została  udostępniona 

w aktówce. 

Zapytał, czy radni zgłaszają inne propozycje zagadnień, uwagi? 

Propozycji i uwag nie zgłoszono. 

 



 

 6

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie planu pracy Komisji na rok 2023. 

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów „wstrzymujących 

się” przyjęła planu pracy Komisji na rok 2023. 

 

Ad pkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2023-2026 

- druk nr 12/2023. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka omówiła projekt 

uchwały. 

Faza pytań i dyskusji. 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski: „tak naprawdę należałoby, jeżeli nie w tym 

to w przyszłym roku, ale to trzeba wcześniej o to wystąpić, zabezpieczyć środki na takie badanie wśród 

młodych ludzi, bo wy cały czas opieracie się o badana z 2015 roku.” 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka: „nie, jeśli chodzi o 

badania młodych ludzi to mamy od 2007 roku robione badania w ramach ESPAT czyli europejskiego 

narzędzia i one są co cztery lata powtarzane. Poprzednie mamy z 2019 roku, a teraz będzie 2023 rok. To 

jest badanie regularnie powtarzane.” 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski: „regularnie, ale nie za często.” 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka: „z socjologicznego 

punktu widzenia co cztery lata to jest dość poprawne, bo to też niesie za sobą określone koszty.” 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski: „dyskutowaliśmy tez wielokrotnie na ten 

temat, że te ostatnie zwłaszcza cztery lata to były specyficzne dla młodzieży, zresztą jeżeli popatrzymy na 

statystyki chociażby dotyczące wzrostu opieki psychologicznej, czy psychiatrycznej, czy podejścia do 

samobójstw młodych ludzi to ta skala jest olbrzymia. Rozumiem, że w tym roku te badania będziecie 

robić?” 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka: „jest w planie, raczej 

w drugiej części roku, ze względu na możliwości finansowe one do tej pory były finansowane ze środków 

kapslowych z budżetu miasta, a one się pojawią z nadwyżki w drugiej części roku.” 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski: „przyjmujemy ten program na cztery lata, a 

czy będziecie zmieniali,  ten program jeśli z badań wyjdą rzeczy inne niż dotychczas?” 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka: „nie, ten program 

jest skonstruowany w ten sposób, że są tam obszary, które są w krajowym programie co dość dokładnie 

sprawdza Wojewoda w trybie nadzoru, w związku z tym jest to program, który nie powinien budzić 

kontrowersji. Natomiast konkurs, w którym wybieramy realizatorów jest konkursem rocznym. Jeżeli jest 

jakaś potrzeba, która wynika z jakiś nowych zdarzeń losowych czy ujawni się w badaniach to nadal jest 

możliwość zajęcia się tym, a nie innym obszarem w ramach tych obszarów większych bo większość działań 

się mieści w tym programie.” 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski: „a czy istnieje możliwość przyspieszenia, 

w tym roku, tych badań? Możemy je wcześniej zrobić?” 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka: „nie mamy za co, tu 

jest problem finansowy. My badania robimy z pieniędzy z nadwyżki z kapsla czyli tego, co jest nadpłacone 

w 2022 roku w stosunku do planu. Tam są pieniądze i jeśli taka będzie wola ze strony pana Skarbnika to 

jest możliwość.” 
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Innych pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie na lata 2023-2026 - druk nr 12/2023. 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów „wstrzymujących 

się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2023-2026 - druk nr 12/2023. 

 

Ad pkt  9. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

Spraw wniesionych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski podziękował za udział i zamknął posiedzenie 

Komisji. 

 

 

Protokół sporządziła     Komisja przyjęła protokół 

Anna Czyżykowska      Krzysztof Makowski 

 

Sekretarz Komisji     Przewodniczący Komisji 

 


